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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Dr. Szili Katalin

az Országgyűlés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 .§(2) bekezdése alapján kérdést kívánunk feltenni

Kiss Péter szociális és munkaügyi miniszternek

„Tudja-e, hogy az elvárt minimális járulékfizetési kötelezettség alóli mentesség kérése
helyett sok vállalkozás az alkalmi munkavállalást választja?"

címmel .

Kérdésemre írásbeli választ kérek Miniszter úrtól, azért tőle, mert e tárgykörben a kormány
tagjai közül ő az illetékes .

Tisztelt Miniszter úr!

Augusztusban és szeptemberben több dolgozó is felkeresett, akiknek a járulékterhek
növekedésére hivatkozva felmondtak. Alkalmi munkavállalóként ugyan változatlanul
foglalkoztatják őket, de azóta szolgálati idejük legfeljebb 1-2 nappal nőtt. Mi van ezen
jelenség mögött ?

Júliusban olyan törvénymódosítást hajtottunk végre amely a minimálbér kétszeres összege
után fizetendő társadalombiztosítási járulékot tekinti egyfajta elvárásnak . Ahol ennek nem
tudnak eleget tenni ott mentességet kérhetnek ezen előírások alól .

Az érintett vállalkozások egy része azonban tudtommal nem ezt az utat választja .

Részben azért, mert tart egy esetleges adóellenőrzéstől, másrészt úgy gondolja, hogy erre a
lépésre még a jelenleginél is kisebb járulékfizetéssel reagálhat . Az alábbiakat teszik :

Közlik a munkavállalókkal, hogy nem tudnak több bért és járulékot fizetni, ezért
felmondanak, de hajlandók őket alkalmi munkavállalói könyvvel foglalkoztatni .

Érkexottc 2006 UT 10.

	

Írásbeli kérdés,



Ez pedig a szürke és a fekete foglalkoztatás melegágya, mert nevétől eltérően már rég nem
alkalmi foglalkoztatás, miközben több cégnél csak néhanapján ragasztanak be egy-egy
bélyeget, ráadásul helyenként azt is a munkavállalókkal vetetik meg .

Évek óta kifogásolom, hogy az alkalmi munkavállalás korlátlan kiterjesztése káros . Ezzel nem
a fekete gazdaságot szűkítjük, hanem ellenkezőleg, a munkaviszonyban lévőket taszítjuk át a
szürke gazdaságba. Indítványaim sokaságát nyújtottam be az ésszerű korlátozás és a
hatékonyabb ellenőrzés érdekében, sajnos kevés sikerrel .
A minisztériumban sokan nincsenek tisztában a valós helyzettel és örülnek az alkalmi
munkavállalók száma bővülésének és a több bélyeg megvásárlásának . De tudják-e milyen
áron jön ez létre ?

A címben jelzett jelenség ismét alkalmat ad az érdemi vizsgálatra, ellenőrzésre . Megnézhető
megyénként, településenként, hogy honnan érkeznek a későbbi alkalmi munkavállalók, Hol
dolgoztak előtte, miért lettek munkanélküliek, mikor váltották ki az alkalmi munkavállalói
könyvet, hol dolgoznak most, mennyi bélyeg van már beragasztva, stb .

Amennyiben intézkedés ezúttal sem lesz az alábbiak várhatók : nő a munkanélküliség,
kevesebb lesz a járulék befizetés, nő az elégedetlen, elkeseredett korábbi munkavállalók
száma. Ezt akarjuk ?
Milyen intézkedést terveznek, tesznek ezen a téren ?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2006 . október 10 .

Farkas Imre
országgyűlési képviselő
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